
Protokół Nr XXXV/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 24 stycznia 2013r. 

 

XXXV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 24 

stycznia 2013r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.   

Ad. 1  

Otwarcie XXXV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny - Maciej Sikorski, 

- Andrzej Ochlak – Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3), 

- przedstawiciele mediów: Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska, Gazety Nowomiejskiej - 

Katarzyna Ochocka, Tygodnika Internetowego – Grzegorz Podkomorzy.  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Jan Czapliński.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Romuald Koszewski. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Koszewski wyraził zgodę.  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 
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Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 4).  

Przewodnicząca poinformowała, że na przedsesyjnym wspólnym posiedzeniu komisji stałych, p. 

Wicestarosta złożył wniosek o podjęcie przez Radę uchwały w sprawie likwidacji sądów. Stosowny 

projekt uchwały jest w tej chwili przygotowywany. W przerwie sesji zbierze się Zarząd i przyjmie 

projekt uchwały. Sprawa jest pilna, p. Wicestarosta uczestniczył w spotkaniu w Sejmie na ten temat 

i stąd prośba do Rady o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad.   

Wicestarosta wyjaśnił, że chodzi o poparcie obywatelskiego projektu ustawy o okręgach sądowych 

sądów powszechnych oraz o zmianie ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych. Projekt ten 

przywraca stan sprzed 1 stycznia 2013r., kiedy istniały wszystkie sądy, w tym sąd w Nowym 

Mieście.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku obrad. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za tym, aby rozszerzyć porządek obrad o 

dodatkową uchwałę, która byłaby rozpatrzona jako pkt. 23a. Głosowało 16 radnych. Wszyscy 

głosowali „za”. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad z ww. zmianą. 

Głosowało 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Sprawozdanie z działalności w 2012r. Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Nowomiejskiego. 
8. Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu oraz pracy komisji stałych. 
9. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi powiatowej Nr 
1254N Tuszewo (dr. woj. Nr 541) – Truszczyny – Dębień na odcinku od granicy powiatu 
iławskiego do miejscowości Świniarc”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia, rozwiązania oraz zamiaru likwidacji szkół 
wchodzących w skład Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Biskupiec zadania z zakresu właściwości 
powiatu polegającego na założeniu i prowadzeniu szkoły ponadgimnazjalnej dla młodzieży. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli szkół 
zaocznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu 
zaocznym. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2013r. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2013 rok. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim na 2013 rok. 
23a.  Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego obywatelskiego projektu 
ustawy o okręgach sądowych sądów powszechnych oraz o zmianie ustawy Prawo o ustroju 
sądów powszechnych 

24. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
25. Sprawy różne. 
26. Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXXIV Sesji był radny Wacław Jabłoński. 

Radny Jabłoński poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół odzwierciedla przebieg obrad. 

Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała czy pozostali radni wnoszą uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXIV/2013. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 
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Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 5, 11, 17, 19, 

20, 28 grudnia 2012r., 4 i 7 stycznia 2013r. oraz sprawozdanie z posiedzenia Zarządu w dniu 17 

stycznia 2013r. – załącznik nr 5. 

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym, poza pracami Zarządu miały miejsce 

następujące wydarzenia: 

- podpisano akt notarialny na sprzedaż działek przy szpitalu, 

- odbyło się kilka spotkań związanych ze zmianami w oświacie (m.in. ze związkami zawodowymi, 

uczniami i nauczycielami z Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach), 

- narada robocza, w której uczestniczyli przedstawiciele gmin zajmujący się sprawami 

bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego,   

- systematycznie odbywały się rady budowy, 

- odbyło się kilka spotkań noworocznych, 

- zebranie sprawozdawczo – wyborcze PZW, 

- spotkanie na temat dyżurów aptek, 

- spotkanie w Powiatowym Urzędzie Pracy z udziałem wójtów (podpisano porozumienie w 

sprawie samorządowej elektronicznej platformy informatycznej), 

- odprawa roczna Komendy Powiatowej Policji, 

- przegląd widowisk bożonarodzeniowych, 

- wystawa ptactwa ozdobnego, 

- uroczystości 93 rocznicy powrotu NML do macierzy, 

- spotkanie z dyrektorami szkół na temat organizacji roku szkolnego 2013/2014, 

- spotkanie w Sejmie na temat likwidacji sądów, 

- posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Sprawozdanie z działalności w 2012r. Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Nowomiejskiego 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6. 

Sprawozdanie szczegółowo omówił Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz 

Grzonkowski. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 
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Na salę obrad wszedł Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki. 

Ad. 9 

 Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu oraz pracy komisji stałych 

Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z pracy Rady Powiatu w 2012r. (załącznik nr 7). 

Sprawozdania z prac komisji stanowią załącznik nr 8. 

Przewodnicząca poinformowała, że sytuacja finansowa powiatu od początku była trudna (zresztą 

nie tylko naszego), ponieważ twórcy ustawy nie zapewnili pewnych źródeł finansowania. Do tego 

Minister Finansów ograniczył samorządom możliwość zadłużania się. Podczas objazdu dróg 

powiatowych można była zaobserwować, że wiele z nich wymaga remontu, ale i tak sytuacja jest 

lepsza niż przed powstaniem powiatu. Najtrudniejszym problemem oprócz oświaty, są właśnie 

drogi. W ostatnim czasie głównym tematem jakim zajmuje się Rada, jest sprawa Zespołu Szkół 

Rolniczych w Czachówkach. Temat nie jest łatwy, ale Zarząd ma pomysły jak go rozwiązać. Na 

ukończeniu jest budowa szkoły w Kurzętniku. W Internecie pojawił się filmik promujący szkołę. 

Dobrze byłoby, aby powstały kolejne, kiedy szkoła będzie wyposażana. Przewodnicząca 

stwierdziła, że dobrze, że podjęto takie działania promocyjne. Dni otwarte szkoły to kolejny krok. 

Cichną emocje na temat położenia szkoły. Inwestycja w naukę jest najlepszą inwestycją, ale 

zwraca się dopiero po wielu latach. Przewodnicząca dodała, że w planie pracy zaproponowała, aby 

zorganizować spotkanie z przedsiębiorcami, przedstawicielami PUP, dyrektorami szkół i 

zastanowić się nad kierunkami kształcenia w nowej szkole. Byłoby najlepiej, żeby warsztaty 

szkolne powstawały w zakładach pracy. Dzięki temu przedsiębiorcy zyskiwaliby przeszkolonych 

pracowników i byliby zainteresowani tworzeniem takich warsztatów. Na spotkaniu 

samorządowców Marszałek wspomniał też, że w lutym mają być ogłoszone konkursy i można 

będzie pozyskiwać dotacje unijne na tego typu zadania.  

Przewodnicząca podziękowała radnym za dyscyplinę, jeżeli chodzi o udział w posiedzeniach. 

Wszystkie sesje były prawomocne, nie było problemów z podejmowaniem uchwał. Niektóre 

uchwały budzą więcej wątpliwości, inne mniej. Wiadomo, że potrzeb jest wiele, a pieniędzy mało. 

Na razie robi się to, na co powiat stać, a nie jakie są potrzeby. Potrzeby, zwłaszcza w zakresie 

remontów dróg są ogromne. Po uporządkowaniu budżetu w tej kadencji, w następnych można 

będzie więcej inwestować w drogi. W tej chwili najważniejsze jest, aby udało się sprzedać mienie, 

aby można było zrealizować inwestycje, które zaplanowano do realizacji na ten rok.  

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do sprawozdania. Nikt nie zgłosił pytań.            
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Ad. 10 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków. 

Radny Marek Ząbkiewicz poinformował, że niedawno odbył się kolejny finał Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy. W powiecie zebrano znaczną sumę ok. 60 tys. zł. Radny poprosił, aby p. 

Dyrektor poinformował jak ma się ilość zbieranych funduszy do ilości środków przekazanych 

Szpitalowi w Nowym Mieście Lubawskim. Inna organizacja – Komitet Rozbudowy Szpitala zbiera 

środki dla nowomiejskiej placówki. Radny poprosił o informację, która z organizacji przekazała 

więcej środków w ostatnich 2-3 latach. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy środki przewidziane na akcję „zima” wystarczą, czy też 

Zarząd Dróg Powiatowych będzie wnioskował o zwiększenie budżetu na ten cel. 

Starosta zwróciła uwagę na problem opustoszałych budynków po nieczynnych dworcach 

kolejowych takich jak w Lipinkach. Starosta zapytała czy taki problem występuje też w innych 

gminach. Niedawno w budynku po dworcu w Lipinkach wybuchł pożar. Budynek jest opuszczony, 

zaniedbany. Jeżeli taki problem występuje, należy wystąpić do PKP z interwencją, że takie obiekty 

zaczynają stanowić zagrożenie. Starosta poprosiła, aby zgłosić taką informację do niej. 

Dyrektor Szpitala Jan Karwowski poinformował, że jeżeli chodzi o sprzęt z WOŚP, ostatnie były 

inkubatory dla noworodków, przekazane kilka lat temu. Szpital co roku pisze pisma z prośbą o 

wsparcie, ale WOŚP realizuje zwykle projekty celowe i dokonuje zakupów dla większych szpitali, 

ratujących dzieci np. ze schorzeniami nowotworowymi. Do takich szpitali jak nasz, środki trafiają 

bardzo rzadko. Z kolei Komitet Rozbudowy Szpitala zbiera co roku środki. Rocznie jest to kwota 

ok. 100 tys. zł. W całości środki te idą na potrzeby szpitala. W ostatnim czasie zakupiono aparat 

RTG za kwotę 290 tys. zł., szpital ma tomograf, zakupiono sprzęt do nowej karetki. W grudniu 

2012r. kupiono mikroskopy do laboratorium. Podsumowując – pomoc Komitetu jest dla szpitala 

cennym wsparciem, a z pomocy WOŚP szpital nie korzysta. 

Przewodnicząca powiedziała, że ktoś, kto był w szpitalu specjalistycznym, w szczególności 

dziecięcym, widział serduszka WOŚP na sprzęcie. Jedna i druga zbiórka pieniędzy jest dobrowolna, 

można je popierać lub nie. Pozytywne jest to, że przy tegorocznym finale WOŚP pomyślano o 

osobach starszych. W przypadku Orkiestry, w akcję angażują się ludzie młodzi, dzieci i jest to też 

bardzo pozytywne.  

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na pytanie odnośnie akcji „zima”. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że na razie nie widzi 

zagrożenia. Początek zimy był bardzo łagodny. Środków było mało, a mimo to udało się 

zaoszczędzić pewną kwotę. Ustalono z Zarządem Powiatu, że kwota 20 tys. zł. zostanie dopisana do 
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tegorocznego budżetu na akcję „zima”. W tej chwili na akcję „zima” jest 170 tys. zł. Większość 

prac ZDP wykonuje przy pomocy własnego sprzętu. Sprzęt za który trzeba płacić, bierze w 

ostateczności. W tym roku zamówiono dodatkowe 50 ton soli i prawdopodobnie trzeba będzie 

jeszcze dokupić. Tona soli kosztuje 300 zł., używa się mieszanki soli z piachem 10%. Na razie 

zagrożenia nie ma, ale wszystko zależy od tego, jak długo potrwa zima. Zagrożenie może być jeżeli 

chodzi o budżet na paliwo. Na ten rok zabezpieczono jedynie 105 tys. zł., ponieważ trzeba było 

zrobić oszczędności w budżecie. Jeżeli jednak środki na akcję zima nie będą w całości 

wydatkowane, to zostaną przeniesione na ten cel. 

Przewodnicząca powiedziała, że na razie nie ma większych problemów z odśnieżaniem dróg. 

P. Kłosowski dodał, że zima oszczędza nasz rejon. Nie ma skarg od mieszkańców czy uwag od 

policji na temat zimowego utrzymania dróg powiatowych.      

Radny Tomasz Szczepański zapytał p. Ewę Pielak Dyrektora Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

czy na terenie powiatu wystąpiły przypadki zachorowania na grupę typu A/H1N1. 

P. Pielak poinformowała, do tej pory nie było potwierdzonego przypadku zachorowania na grupę 

typu A/H1N1. Jeżeli chodzi ogólnie o zachorowania na grypę, od 1 stycznia do 22 lutego 

zanotowano 301  zachorowań na grypę. Widoczny jest wzrost zachorowań w ostatnim czasie. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 10 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Nieobecny radny Kazimierz Wiśniewski. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Radcy Prawnego, obecni byli: Andrzej Korecki, 

Ryszard Kłosowski, Edyta Karpińska i przedstawiciele mediów. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Zapytała czy ktoś z radnych ma 

pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXV/276/2013 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie.  
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały.  

Radny Szczepański zwrócił uwagę na błąd pisarski w pkt 5 par. 2a - zamiast 2012 powinien być 

wpisany 2013r. 

Przewodnicząca poprosiła o naniesienie poprawki w materiałach. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXV/277/2013 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1254N Tuszewo (dr. woj. Nr 541) – Truszczyny – Dębień na odcinku od 

granicy powiatu iławskiego do miejscowości Świniarc” 

 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXV/278/2013 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie.  

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia, rozwiązania oraz zamiaru likwidacji szkół 

wchodzących w skład Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Za uchwałą nr XXXV/279/2013 (załącznik nr 

12) głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
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Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Biskupiec zadania z zakresu 

właściwości powiatu polegającego na założeniu i prowadzeniu szkoły ponadgimnazjalnej dla 

młodzieży 

P. Korecki poprosił o dokonanie poprawki w uchwale polegającej na dopisaniu do podstawy 

prawnej art. 12 pkt 8a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z autopoprawką.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu uchwały. 

Wicestarosta powiedział, że w uchwale należy określić na jakie typy szkół udziela zgody Rada 

Powiatu. 

Starosta poinformowała, że Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o wyrażenie zgody na utworzenie 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej, Technikum i  Liceum Ogólnokształcącego. Wójt nie uściślił jakie 

to ma być technikum czy liceum. Wymienił typy szkół. Starosta dodała, że jej zdaniem należy 

wyrazić zgodę na wszystkie typy szkół, ale Zarząd nie jest jednomyślny w tej kwestii - jest 

propozycja aby wyrazić zgodę jedynie na ZSZ i Liceum.  

Radny Stanisław Czajka powiedział, że gmina powinna uzupełnić informację - jakie typy szkół 

chce tworzyć i uchwała powinna być podjęta na następnej sesji.  

Wicestarosta odpowiedział, że Wójt podał, że chce tworzyć wszystkie trzy typy szkół. Kierunki 

może tworzyć dowolne, na to Rada nie musi wyrażać zgody.    

Radny Czajka powiedział, że w takim razie to wystarczy. Jeżeli gmina ma tworzyć szkołę, to nie 

należy ograniczać i dać zgodę na wszystkie typy szkół. 

Radna Katarzyna Trzaskalska odczytała fragment pisma: „Działaj ąc w imieniu i na rzecz gminy 

Biskupiec, jako jej organ wykonawczy, wnoszę o wyrażenie przez Powiat Nowomiejski zgody, na 

prowadzenie przez Gminę Biskupiec – w drodze stosownych porozumień zawartych z Powiatem 

Nowomiejskim – publicznej szkoły ponadgimnazjalnej, to jest trzyletniej szkoły zawodowej 

/trzyletniego liceum ogólnokształcącego/czteroletniego technikum w miejscowości  w Bielicach w 

gminie Biskupiec”. 

Wicestarosta powiedział, że ma obawę, że te szkoły będą konkurencyjne dla szkoły w Kurzętniku. 

Trzeba też pamiętać o tym, że powiat musi osiągnąć wskaźniki w projekcie – budowa ZSZ. Jeżeli 

Wójt utworzy wszystkie trzy szkoły, to część uczniów pozostanie w gminie Biskupiec i nie 

przyjdzie do szkoły w Kurzętniku.  

Radny Czajka powiedział, że jego zdaniem należy albo wyrazić pełną zgodę albo nie zgadzać się 

wcale.  
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Radny Grzegorz Dembek powiedział, że ma to być coś nowego, nie wiadomo jak to wypali. Są 

przymiarki, że uda się utworzyć dwie klasy. Jakie – będzie zależało od uczniów, powinno się więc 

dać tzw. furtkę. Na trzy klasy raczej nie ma szans, więc trudno mówić o jakiejś konkurencji. Jeżeli 

mowa o dojeździe – jeżeli ktoś ze Słupnicy czy Podlasku ma dojechać do Bielic /gdzie byłby 

autobus/ i potem dalej do Kurzętnika, to na pewno na to nie pójdzie, bo czas dojazdu wyniesie 2 – 

2,5 godziny. Szybciej dojedzie do Kisielic, Łasina czy Jabłonowa. Wcześniej była też mowa, że 

Starostwo zapewni dojazd uczniom. Dziś się mówi, że częściowo albo wcale.   

Radny Koszewski zwrócił uwagę na inną kwestię – czy w związku z przekazaniem zadania, Wójt 

nie wystąpi do powiatu o pieniądze na szkołę. 

Starosta odpowiedziała, że o to nie ma obawy. Szczegółowe warunki określi porozumienie.  

Przewodnicząca powiedziała, że subwencja oświatowa idzie za uczniem. Wójt dostanie pieniądze w 

subwencji. Jeżeli chodzi o wyrażenie zgody, Przewodnicząca nie zmienia zdania. Jeżeli się 

powiedziało wcześniej, że powiat wyrazi zgodę, to powinien się tego trzymać. W tej chwili w 

szkole w Czachówkach uczy się zaledwie kilka osób spoza gminy, więc nie należy mieć obaw co 

do ewentualnej konkurencji. W każdym razie, przynamniej powiat powinien być stabilny w swoich 

decyzjach. Dodała, że nieszczęściem samorządów jest wspomniany już brak stabilnych źródeł 

finansowania. Druga kwestia – partie zawłaszczyły sobie samorządy. Ale największym 

nieszczęściem jest utrata moralności w samorządzie. Kiedyś było nie pomyślenia, żeby jeden 

samorząd występował przeciw drugiemu. Też się spierano, ale jak ktoś raz dał słowo, to nie 

wycofywał się potem z tego. Mimo kłopotów, właściwie jedyna reforma jaka się udała, to właśnie 

reforma administracyjna.  

Radny Czajka powiedział, że jest przeciwny ograniczaniu gminie tworzenia jakiegoś typu szkoły. 

Należy zezwolić gminie na pełną opcję. Ale pytanie – czy nie osłabiamy „Norwida” i nowego ZSZ; 

czy nie ma obawy, że kolejna Rada zarzuci obecnej, że „rozwaliła” szkolnictwo ponadgimnazjalne 

w powiecie? 

Przewodnicząca stwierdziła, że wynika z tego, że radny i za i przeciw. 

Starosta uspokoiła, że powiat umożliwi uczniom uczęszczanie do nowej szkoły w Kurzętniku, ale 

jeśli ktoś wybierze szkołę bliżej miejsca zamieszkania, to ma do tego prawo. Na pewno robi się 

wszystko, aby uczniów zachęcić do nowej szkoły, która będzie bardzo dobrze wyposażona i to 

będzie jej główny atut. 

Radny Dembek powiedział, że nowa szkoła powstaje już jakiś czas. A rodzice i uczniowie z 

Czachówek nadal nic nie wiedzą. Wciąż jest wiele niewiadomych. To samo tyczy się nauczycieli. 

Za późno zabrano się za ten temat.  
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Przewodnicząca zapytała z czyjej winy tak się stało. W grudniu wszystko było ustalone, a w 

styczniu okazało się nieaktualne. 

Radny Czajka przypomniał, że decyzja w sprawie budowy nowej szkoły była podyktowana tym, 

żeby przywrócić dawną rangę Liceum Ogólnokształcącemu tzw. „Norwidowi” i wyprowadzić z 

budynku klasy zawodowe. Po drugie – zapewnić godne warunki nauczania Zespołowi Szkół 

Zawodowych. Trzecia kwestia – przy 100 uczniach szkoła w Czachówkach nie mogła być dalej 

utrzymywana. Pieniądze niepotrzebnie wydawane, można będzie przeznaczyć na drogi.  

Przewodnicząca zaproponowała, aby wrócić do projektu uchwały. 

Radca Prawny Maciej Sikorski powiedział, że w par. 2 uchwały jest mowa o „powierzeniu” 

zadania, natomiast w tytule i par. 1 o „przekazaniu” zadania. Radca powiedział, że po to, by nikt 

nie miał uwag do treści uchwały, zarówno w tytule jak i treści powinien być zapis: „powierzenie 

zadania”.   

Radny Mirosław Galiński zapytał, co będzie, jeżeli za jakiś czas Wójt stwierdzi, że nie daje rady 

prowadzić szkoły. 

Starosta odpowiedziała, że to już nas nie interesuje. 

Przewodnicząca powiedziała, że w związku z tym, że są dwa wnioski: wniosek Zarządu dotyczący 

wyrażenia zgody na tworzenie trzech typów szkół i drugi wniosek Wicestarosty dotyczący 

wyrażenia zgody na tworzenie LO i ZSZ, należy je najpierw przegłosować. 

Wicestarosta stwierdził, że z toku dyskusji wynika, że radni lansują wniosek Zarządu i ten powinien 

być przegłosowany.  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za podjęciem uchwały, w której Rada przekaże 

gminie zadania polegające na założeniu i prowadzeniu szkoły ponadgimnazjalnej dla młodzieży: 

ZSZ, LO i Technikum. Głosowało 15 radnych. Za uchwałą nr XXXV/280/2013 (załącznik nr 13) 

głosowało 14 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Z sali obrad wyszła p. Karpińska. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

P. Korecki wyjaśnił, że w tej i kolejnych trzech uchwałach zasadniczo nic się nie zmienia, poza 

dopisaniem Powiatowego Centrum Rozwoju Edukacji, które ma być utworzone od 1 kwietnia. 

Dlatego uchwały wchodzą z mocą od 1 kwietnia. 
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Radny Andrzejewski zapytał czy w związku z tym, że chodzi o drobną korektę, konieczna jest 

zmiana całego regulaminu.  

Radca odpowiedział, że w ten sposób uniknie się konieczności publikacji tekstu jednolitego. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXV/281/2013 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli szkół 

zaocznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu 

zaocznym. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Z sali obrad wyszedł radny Czajka. 

Radca prawny powiedział, że jego wątpliwości budzi zapis dotyczący wejścia w życie uchwały. 

Radca wnioskował, aby ostatni paragraf otrzymał brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 

14 dni od jej ogłoszenia, z mocą obowiązującą od 1 kwietnia 2013r.” Taki zapis nie będzie budził 

żadnych wątpliwości nadzoru prawnego Wojewody. 

Radna Trzaskalska zwróciła uwagę, że tyczy się to również poprzedniej uchwały, już 

przegłosowanej przez Radę. 

Radca powiedział, że tyczy się wszystkich czterech uchwał w sprawie regulaminów. 

Radca prawny poprosił o reasumpcję głosowania dotyczącego uchwały z poprzedniego punktu. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za podjęciem uchwały nr XXXV/281/2013 z 

poprawionym paragrafem 5. Głosowało 14 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Przystąpiono do głosowania uchwały dotyczącej tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/282/2013 (załącznik nr 15) z autopoprawką 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 

w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/283/2013 (załącznik nr 

16) z autopoprawką podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/284/2013 (załącznik nr 

17) z autopoprawką podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2013r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XXXV/285/2013 (załącznik nr 

18) głosowało 12 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Z sali obrad wyszedł p. Korecki. 

Ad. 21 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/286/2013 (załącznik nr 

19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 22 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2013 rok 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/287/2013 (załącznik nr 

20) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 23 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim na 2013 rok 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/288/2013 (załącznik nr 

21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 23a 

 Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego obywatelskiego projektu 

ustawy o okręgach sądowych sądów powszechnych oraz o zmianie Ustawy Prawo o Ustroju 

Sądów Powszechnych 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Wicestarosta zachęcił radnych do wejścia na stronę http://wobroniesadow.pl/wp/ gdzie są wszystkie 

szczegóły. 

Przewodnicząca przypomniała, że kiedy tworzono mapę powiatów, warunkiem do utworzenia 

powiatu w danym mieście, było istnienie sądu. Dlatego teraz istnieje obawa, że zniesienie 

niektórych sądów, jest przyczynkiem do ograniczenia ilości powiatów. Dodała, że jej zdaniem, jeśli 

powiaty mają być likwidowane, to wszystkie, a nie wybrane. 

Wicestarosta przyznał, że podobno mówi się o tym w kuluarach sejmowych, a likwidacja sądów 

jest początkiem tej drogi. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXV/289/2013 (załącznik nr 

22) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 24 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 25 

 Sprawy różne 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że z powiatu wysłano wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

sprawie wycinki drzew wzdłuż drogi wojewódzkiej 538 na terenie gminy Kurzętnik i dalej do 

Biskupca. Trzeba powiedzieć, że wniosek zrealizowano, droga jest jaśniejsza, a co za tym 

bezpieczniejsza. Z tej okazji należą się Zarządowi podziękowania za skuteczną interwencję. Radny 
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poruszył też kwestię napisu na nowym budynku ZSZ w Kurzętniku. Napis jest nad wejściem, ale 

bardziej widoczny byłby na fasadzie budynku od strony drogi krajowej. 

Wicestarosta odpowiedział, że proszono o to, aby napis był od strony drogi krajowej, ale na to nie 

chciała zgodzić się pani projektant. Argumentowała to tym, że psułoby to estetykę i jej wizję 

gmachu. Wicestarosta dodał, że jest inne wyjście – należy poczekać do zakończenia projektu. 

Szablon mamy i sami wykonamy napis. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 26 

 Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXXV Sesji Rady Powiatu.    

 

   Sekretarz obrad              Przewodnicząca Rady Powiatu 

Romuald Koszewski           Zofia Andrzejewska 

                

Protokół sporządziła:   

Anna Andrzejczak  


